
بادیگارد شب عروسی 

دیر است!

حمله سایبری به سه کارخانه 

اثرگذار بود

سوپر انقلابی ها 

درباره گرانی ها

منافعی ببرد

لابی اعضای دولت 

آزاد شد

فعلا صبر کنید

این روزها اجاره ماشین عروس و گل آرایی آن در شب های عروسی به اقدامی 
تشریفاتی بدل شده است و نرخ های بالای اجاره ماشین عروس، گل آرایی و حتی 
در برخی موارد کرایه اســکورت ماشــین عروس، شهروندان را در انجام این کار 
ناتوان کرده است. در سال ۱۳۹۷ هزینه اجاره خودروهای بی ام و از ۸۰۰ هزار تومان 
تا ۲ میلیون و ۵۰۰ هزار تومان متغیر بوده است اما امروزه هزینه اجاره خودروهای 
این برند از ۳ میلیون تومان تا ۸ میلیون و ۵۰۰ هزار تومان متغیر است. هزینه اجاره 
خودروهای چینی برای شب های عروسی روزانه از ۶۰۰ هزار تا یک میلیون تومان 
متغیر اســت.بادیگارد نیز این روزها به اقدامی تشریفاتی برای شب های عروسی 
افزوده شده است؛ بررسی ها حاکی از آن است که هزینه استخدام بادیگارد برای 

۱۰ ساعت در روز ۸۵۰ هزار تومان است.

حمید ابوطالبی معاون سیاسی دفتر رییس جمهور سابق با انتشار توئیتی از 
مقاله روزنامه کیهان درباره از سرگیری مذاکرات احیای برجام انتقاد کرد.ابوطالبی 
نوشت: در سیاست  ورزی، دو زمان وجود دارد: »زمان تخیلّ«؛ و »زمان واقعیتّ«؛ 
اینکه زمان تخیل مختص عرصه  شعار است، و زمان واقعیت مختص عرصه برنامه و 
کشورداری. دراین دولت و پس از یکسال ناتوانی، بالاخره تجربه کشورداری، خود 
را تابدانجا تحمیل نمود که باگذر از زمانِ تخیل به زمان واقعیت وعرصه ی آن برسد؛

اینکه:
۱( تنها راه حلّ معضلات کشور، ورود به زمان واقعیت و برنامه ی سیاست 
خارجی تعاملی دولت پیشین است؛ لذا تصمیم به مذاکره با آمریکا گرفت. که البته 

بایدپاسخ گوی تاخیر یکساله هم باشد!
۲( راه اداره کشــور ازشــرق گرایی افراطی  و شعارزدگی و نظرات کیهانی 

نمی گذرد؛ که این درک هم بسیار دیر است!

مدیرعامل شرکت فولاد خوزستان گفت : خط تولید شرکت فولاد هم اینک 
فعال بوده و مختصر اختلالی که به سایت، کانال های اطلاع رسانی و سامانه پیامکی 
این شــرکت وارد شــده در حال برطرف شدن است.سایت سه کارخانه فولادی 
کشــور در خوزستان، اصفهان و هرمزگان پس از حمله سایبری با اختلال مواجه 
شده اند. مدیرعامل شرکت صنایع فولاد خوزستان با تأیید این خبر می گوید این 
حمله هیچ خسارتی به مجموعه فولاد خوزستان وارد نکرد. فولاد مبارکه هم اعلام 

کرد حمله خوشبختانه خسارت جانی نداشته است.

حسین راغفر، استاد دانشگاه گفت :آنهایی که رگ گردنشان در دفاع از افزایش 
نرخ ارز و حذف ارز ۴۲۰۰ متورم می شد؛ چه نمایندگان مجلس و چه کارشناسان 
دولتی و سازمان برنامه، امروز باید نسبت به پیامدهای سیاسی و اجتماعی و تصمیمی 
که اتخاذ کردند، پاسخگو باشند اما متاسفانه افراد نسبت به اعمال تصمیمات غلطی 
که اتخاذ کردند هیچ وقت تنبیه و مواخذه نمی شوند.همین افراد در محاسبات خود 
مدعی بودند اگر ارز ترجیحی را حذف کنیم حداکثر افزایش ها بین ۶ تا ۷ درصد 
خواهد بود این در حالی است که امروز شاهد افزایش ۲۰۰ درصد قیمت کالاهای 
هستیم که قیمت گذاری آنها با ارز ترجیحی ارتباط داشت.این افزایش قیمت ها 
پس از حذف یارانه ۴۲۰۰ تومانی نشان می دهد برخلاف ادعای مسئولان و برخی 

از افراد،  این یارانه کار می کرد و اثرگذار بود.

رئیس مجلس گفت :بنا نیست ما تنبلی کنیم، دهانمان را باز کنیم، هر حرف 
نپخته ای را به زبان بیاوریم و اسم خودمان را بگذاریم انقلابی. به قول حضرت آقا، 
سوپرانقلابی. بعضی ها را نگاه می کنیم، هر چه نگاه می اندازیم که چه کرده؟ هیچ 
نکرده. ولی از همه هم طلبکار است. هر کسی هم که یک دیکته ای نوشته، ممکن 
اســت غلطی هم نوشته، ایراد می گیرد که »آقا چرا یک غلط داری؟«. خب، تو که 
هیچ غلطی نکرده ای و عمر خودت را تباه کرده ای! حداقل تو حق نداری به اسم 

انقلاب حرف بزنی.

محمد دلاوری، مجری صداوسیما به رئیسی درباره گرانی ها کنایه زد.دلاوری 
نوشت: آقای رئیسی اینکه می گویید »بازار« باید چنین باشد و اگر نبود »تعزیرات« 
برخــورد کند را واقعا خودتان هم باور می کنید؟ یعنی واقعا قبول دارید که رفتار 
وحشی بازار با این گستردگی را می شود با چهار تا گشت و مقداری جریمه کنترل 

کرد؟ کی تا به حالا چنین مکانیسمی موفق بوده؟

علی مطهری به ادعاها درباره ضرورت تامین منافع روسیه در توافق برجام، 
واکنش نشان داد.علی مطهری، نماینده مجلس دهم نوشت: این جمله وزیر خارجه 
ما که »اگر قرار اســت همه طرفها به برجــام برگردند، پس باید به گونه ای عمل 
بشــود که روسیه  هم نفع خودش را ببرد« مایه شرمساری ملت ایران است.برجام 
ارتباطی به روســیه ندارد که بخواهد منافعی در آن داشــته باشد. مگر ایران جزو 
کشــورهای مشترک المنافع روسیه یا مستعمره روسیه است که منافعش با منافع 
روسیه گره  خورده باشد؟!روسیه منافع خود از ایران را سالها قبل با الحاق آذربایجان 
و گرجستان و ارمنستان به خاک خود برده  است، لازم نیست از برجام هم منافعی 

ببرد. طوری رفتار نکنیم که شائبه نفوذ روسیه در برخی ارکان نظام تقویت شود.

ســمیه محمودی، نماینده دوره های دهم و یازدهم مجلس شورای اسلامی 
گفت:برای آقای فاطمی امین از سوی وزارتخانه ها خیلی لابی شد. من شش سال 
اســت نماینده هستم و اســتیضاح های زیادی را امضاء کرده ام، تا حالا ندیدم از 
هیــات دولت به من زنگ بزنند، اولین بــار بود از اعضای هیات دولت، معاونین 
و وزرا، تماس گرفتند که »چرا استیضاح را امضاء کردید« و جالب اینجاست که 
وقتی من توضیحاتم را به ایشان ارائه و موضوعات را تشریح می کردم می گفتند 

حق با شماست.

مدیرعامل سازمان بنادر و دریانوردی از آزاد شدن یک فروند کشتی تحت 
پرچم ایران که اخیرا از ســوی دولت یونان در سواحل این کشور نگه داشته شده 
بود، خبر داد.علی اکبر صفایی اظهار کرد: لحظاتی پیش به من خبر دادند که کشتی 
توقیف شده ایرانی آزاد شد و به سمت کشتی ای که بار آن را دزدیده بود، حرکت 
کرد. امیدواریم عملیات SOS ادامه یابد و این بار به کشــور باز گردد.وی افزود: 
از زمانی که دزدی دریایی توسط سومالی ها آغاز شد متاسفانه اولین کشتی ای که 
مورد سرقت قرار گرفت کشتی متعلق به ناوگان کشتیرانی جمهوری اسلامی ایران 
بود و این مســاله سبب شد تا دلهره عجیبی در دریانوردان که هیچ سلاحی برای 
دفاع از خود در آب ها نداشتند، ایجاد شود. اما با وجود امنیتی که در کشور وجود 
داشت جلسات متعددی در این زمینه برگزار شد و نهایتا ضمن آزادسازی کشتی 
ایرانی ساز و کار بسیار درستی ایجاد شد که با حمایت های نیروی دریایی سپاه و 

ارتش این مشکل برطرف شد.

بانک مرکزی اعلام کرد: با شــیوه نامه ای که اخیرا  از ســوی وزارت راه و 
شهرسازی ارائه و قرار شد نهایی و به شبکه بانکی ابلاغ شود، پرداخت وام کمک 

ودیعه مسکن نیز بزودی عملیاتی می شود.

اخبار ویژه ...

7 سیاسی

شیرزاد نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی:

جناح اصولگرا حداکثر ۱۰ الی ۲۰ 
درصد توان مدیریتی دارد

ســرویس سیاسی-  احمد شــیرزاد، درباره 
اســتعفاء وزیر کار و تغییر و تحولاتی که گفته در 
روزهــای آتی در کابینــه رخ خواهد، گفت: آقای 
رئیســی و مشی و مرام ایشان را می شناسیم، ایشان 
برآیند یک بخشــی از مجموعه  جریانات اصولگرا 
است که به نوعی روی وی توافق کردند که در واقع 

آقای عبدالملکی هم نشانی از این جریان ها بود.
این نماینده مجلس پیشــین مجلس شورای 
اســلامی ادامه داد: امــروز در مجلس هم به نوعی 
شــاهد سیطره همین جریانات حتی بیش از دولت 
هستیم که خروجی اش اتفاق عجیبی مثل واگذاری 
اختیــارات قانون گــذاری به نهادهــای خارج از 
مجلس اســت، نهادهایی که نه انتخابی  هستند و نه 
پاســخگو، نهادهایی که تصمیم گیری های شان هم 

شفاف نیست.
وی با بیان این که امروز اتفاقاتی در مجلس رخ 
داده اســت که نشان می دهد کدام جریان بیشترین 
ســیطره را دارد، افــزود: هنگامی کــه به عملکرد 
مجلس انقلابی نگاه می کنیم، خواهیم دید ســمت 
و ســوی استیضاح هم به سمت چهره های میانه رو 

کابینه مانند فاطمی امین است تا تندورها.
شــیرزاد با اشــاره به اینکه آقای رئیســی در 
شرایطی قرار دارد که نمی تواند یک مسیر مستقلی 
را برای اداره کشــور انتخاب کند و ناچار اســت 
در نقطــه برآیند این فشــارهای جنــاح اصولگرا 
بایستد، خاطرنشــان کرد: در شرایطی که متاسفانه 
فشارهای اجتماعی به سطح کابینه منتقل نمی شود 
و جریان های سیاســی رقیب هم بــه طور کلی از 
صحنه خارج شــدند، آنچه که این روزها بیشــتر  
کار می کند فشارهای جریان تندرو اصولگرا است 
بنابراین آقای رئیســی مجبور است در نقطه برآیند 
این فشــارها قرار بگیرد حــال این که چه چهره ای 
را بــه صحنه اجرا خواهنــد آورد و این که آیا واقعا 
این چهره ها زمینه لازم را برای اداره کشــور دارند 

یا خیر بماند.
وی اظهار داشت: مسئله اداره بهینه کشور باید 
اولویت شماره یک آقای رئیسی باشد و اداره کشور 
با چهره هایی مانند آقای عبدالملکی سخت خواهد 
بود و اگر بنا باشد جایگزین ایشان هم همین رفتار 

را داشته باشد، اداره امور امکان پذیر نیست.
ایــن فعال سیاســی بیــان کرد: با کســی که 
افتخارش این باشــد چه تعداد آدم را برکنار کرده 
است و با شهامت و افتخار بیاید قدرت خودش را 
در برکناری افراد معرفی کند که امور پیش نمی رود. 

بله یک وزیــر اختیار قانونی برکناری افراد را دارد 
ولی برکناری افراد مدیر کشور درست نیست.

وی درباره این که امروز دولت در یکســالگی 
روی کار  آمدنش قرار دارد، تا چه اندازه توانســته 
به شــعارها و وعده هایش عمل کند، گفت: به نظر 
می آید دولت بعضی از دردها را می شناسد و غریبه 
نیست. به طور مثال مسئله ارز ۴ هزار و ۲۰۰ تومانی 
یا مســئله شفاف ســازی از این دست شناخت ها 
است. بعضی از شعارها که دولت می گوید انصاف 
اگر بخواهیم بگیریم جهت گیری هایش شده است. 
البته کشف این دولت هم نبوده است چیزهایی بوده 
که همیشه کارشناس ها گفته اند و زمان حلش به این 
دولت رســیده است چه بسا اگر دولت دیگری هم 
بود آن هم ناچار می شد به نوعی با همین مشکلات 

درگیر شود.
شیرزاد بیان کرد: مشکلی که آقای رئیسی دارد 
اســتفاده از چهره های ضعیف است که این مشکل 
هم بنیادی است. جناح اصولگرا حداکثر ۱۰ الی ۲۰ 
درصــد توان مدیریتی دارد. درباره انتخاب مدیران 
باید گفت که برخــی از آن ها چهره های وفادار به 
جریان اصولگرا هســتند. برخی های شــان رنگ 

عوض کردند و تعداد محدودی هم ممکن اســت 
کسانی باشند که با حفظ استقلال خودشان حاضر 
به همکاری هســتند اما دولت حاضر نیست این ها 
را به همکاری بپذیرد. مشکل مدیریت آقای رئیسی 
این اســت که عهد کرده صرفا از جریان اصولگرا 
اســتفاده کند، عرض من این نیست که بیایند مدیر 
اصلاح طلب استفاده کنند این پیشکش، حرف من 
این اســت در ســطوح میانی از مدیران حرفه ای تر 
اســتفاده کنند تا امکان اشتباه مدیران بالایی کشور 
و وزرا را به حداقل برســانند و این کاری است که 

نمی کنند.
وی تاکید کرد: جریان های بدنه اصولگرا این 
امــکان را ایجاد نمی کنند که مدیــران حرفه ای تر 
لااقل در فضای کشــور قرار گیرند تصورشان این 
اســت یک کشــوری را فتح کرده اند که باید روی 

کرسی هایش بنشینند. 
این امر به نظر من لطمه زده است. حال برخی 
از دردها را درست تشخیص داده اند اما نمی توانند 
درســت درمان کنند به قول خودشــان در شرایط 
جراحی قرار گرفته اند اما تیم جراحی شــان تبحر 

کافی ندارند.

یک نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی گفت: جریان های بدنه اصولگرا این امکان را ایجاد نمی کنند که مدیران حرفه ای تر لااقل در فضای کشور
 قرار گیرند تصورشان این است یک کشوری را فتح کرده اند که باید روی کرسی هایش بنشینند.

 جریان هــای بدنــه اصولگرا این امــکان را ایجاد نمی کنند که مدیــران حرفه ای تر لااقل 
در فضای کشــور قرار گیرند تصورشــان این اســت یک کشــوری را فتح کرده اند که 
باید روی کرســی هایش بنشــینند. این امر به نظــر من لطمه زده اســت. حال برخی 
از دردها را درســت تشــخیص داده انــد اما نمی توانند درســت درمان کننــد به قول 
خودشــان در شــرایط جراحی قرار گرفته اند اما تیم جراحی شــان تبحر کافی ندارند.

قادری نماینده مردم در مجلس شورای اسلامی  : 

نظام انتخاباتی اکثریتی مجلس قابل دفاع نیست

دلیل احیای »وزارت بازرگانی« چیست؟

سرویس سیاســی- نماینده مردم 
خلخال و کوثر در مجلس شورای اسلامی 
تاکیــد کرد: هدف از تحقیق و تفحص از 
عملکرد سازمان تامین اجتماعی روشن 
شــدن علت کجی ها و نادرســتی ها در 
عملکرد این سازمان و شرکت های تابعه 

آن می باشد.
ســید غنی نظری در جلســه علنی 
مجلس شــورای اســلامی و در جریان 
بررســی درخواست تحقیق و تفحص از 
عملکرد سازمان تامین اجتماعی و شرکت های وابسته به آن به خصوص شستا 
بیان کرد: بسیار خوشحالم که بعد از ماه ها انتظار درخواست تحقیق و تفحص 
از عملکرد سازمان تامین اجتماعی به صحن مجلس شورای اسلامی آمد. باید 
برای تحقق حقوق ملت علت ضعف سازمان تامین اجتماعی مشخص گردد.

وی گفت: در خصوص ســازمان تامین اجتماعی ما یک قانون بالادستی 
داریم که در سال ۱۳۸۲ به تصویب رسید و یک اساسنامه سازمان تامین اجتماعی 
در دسترس است. در قانون ساختار نظام جامع رفاه و تامین اجتماعی به ایجاد 
انسجام کلان سیاست های حمایتی برای توسعه عدالت اجتماعی و حمایت از 

اقشار مختلف جامعه در برابر رویدادهای مختلف تاکید شده است.
وی در ادامه اظهار کرد: اکنون این ســوال مطرح اســت که آیا امروز آنچه 
در ســازمان تامین اجتماعی می گذرد با قانون اساسی و اسناد بالادستی انطباق 
دارد؟ بازنشســتگان و کارگران زیادی چشم  انتظار هستند که ببینند نمایندگان 
آنهــا در خانه ملت به حراســت از حقوق آنها خواهنــد پرداخت؟ باید با این 
درخواست تحقیق و تفحص کجی ها و نادرستی ها در سازمان تامین اجتماعی 

و شرکت های تابعه  آن مشخص گردد.
نماینده مردم خلخال و کوثر در مجلس شــورای اســلامی تصریح کرد: 
عملکرد غیرشــفاف شرکت شســتا به عنوان بزرگترین شرکت مالی کشور، 
انتصابات با نگاه غیرحرفه ای، عدم اطلاع رسانی صحیح و به موقع در خصوص 
فعالیت شستا در بورس، تبعیض در توزیع اعتبارات و امکانات درمانی و تمرکز 
امکانات در مراکز اســتان های بزرگ، محروم شــدن مناطق کم برخوردار از 
خدمات بیمه ای و ضعف در رسیدگی به مطالبات خارجی و داخلی از مهم ترین 

محورهای این تحقیق و تفحص است.

سرویس سیاســی- رییس مرکز 
پژوهش های مجلس شــورای اسلامی 
در آستانه تدوین برنامه هفتم توسعه، به 
منظور ارتقا این سند بالادستی ۱۰ توصیه 
به دست اندرکاران تهیه این برنامه ارائه 

کرد.
»بابک نگاهداری« در آستانه برنامه 
هفتم توســعه و با توجه به ۱۶ جلســه 
برگزار شــده از ســوی دبیرخانه برنامه 
هفتم توسعه مرکز پژوهش های مجلس 
بــر ۱۰ توصیه مهــم در خصوص این 

برنامه به عنوان نکات راهبردی تاکید کرد.
نکات رئیس مرکز پژوهش های مجلس به شرح زیر است: 

۱- در خصوص دوگانه های سیاســتی-مدیریتی مزمن کشور تصمیم 
روشن گرفته شود.

۲- از آرمان گرایی های غیرواقع بینانه که با زیرســاخت ها و ظرفیت های 
کشور تناسبی ندارد، پرهیز شود.

۳- حاکمیت برای ۵ سال پیش  رو به منظور تمرکز بر روی چند اولویت 
کامــلا محدود به اجماع برســد و حداکثر منابــع و ظرفیت ها را برای تحقق 

اولویت ها متمرکز کند.
۴- موانع انواع ســرمایه گذاری های خصوصــی، عمومی غیردولتی و 

خارجی را به طور حداکثری رفع شود.
۵- از فرصت موقعیت جغرافیایی ایران در مســیر کریدورهای ترانزیتی 
شمال به جنوب در ارتباط با اوراسیا و روسیه و کمربند راه در رابطه با چین 

حداکثر استفاده به عمل آید.
۶- بــرای رفــع تورم مزمن بر روی ۳ ناترازی بودجه، شــبکه بانکی و 

صندوق های بازنشستگی تمرکز شود.
۷-  دیپلماســی اقتصادی و تجاری منطقــه ای و فرامنطقه ای در ارتباط 
با کشــورهای همســایه و ژئواکونومیک به ویژه چین، روسیه و هند جدی 

گرفته شود.
۸- برای پیشــبرد اهداف توسعه، توانمندسازی دولت از طریق تقویت 
نهاد راهبر توســعه، دولت الکترونیکی یکپارچه و مردم ســپاری حداکثری 

خدمات عمومی در دستور کار قرار گیرد.
۹- امید و اعتماد و مشــارکت مردم لازمه تحقق برنامه توســعه است. 
رفع موارد تعارض منافع، شــفافیت در حکمرانی و کاهش فقر برای تقویت 

همراهی جامعه لازم و ضروری است.
۱۰- اهمیــت تبیین و تنویر افکار عمومی در خصوص اقدامات تحولی 
و اصلاحی کمتر از خود اصلاح نیســت. حتما فکری به حال توان رسانه ای 

جبهه انقلاب شود.
خردادماه ســال جاری مجمع تشخیص مصلحت نظام کار رسیدگی به 
مفاد پیش نویس سیاست های کلی این برنامه را در دستور کار قرار داد. بنا به 
اعلام رییس مجمع پیش نویس سیاست های کلی برنامه هفتم توسعه پس از 
تایید مقام معظم رهبری برای بررسی به مجمع ابلاغ شده است.  رهبر انقلاب 
فروردین ۱۴۰۱ در دیدار با مســئولان و کارگزاران نظام، تدوین برنامه هفتم 

توسعه را ضروری خوانده بودند.  

سرویس سیاســی- نایب رییس کمیســیون صنایــع و معادن مجلس 
شــورای اسلامی گفت: امضاهای استیضاح وزیر صنعت، معدن و تجارت از 

نصاب قانونی افتاد.
علی جدی اظهار داشــت: کمیســیون صنایع در نامه ای به هیات رئیسه 
مجلس اعلام کرد امضاهای اســتیضاح سید رضا فاطمی امین وزیر صنعت، 

معدن و تجارت از حد نصاب قانونی افتاده است.  
جدی خاطر نشــان کرد: توضیحات وزیر صنعت، معدن و تجارت در 
جلسه کمیسیون صنایع قانع کننده بود لذا تعداد زیادی از استیضاح کنندگان 

امضای خود را پس گرفتند.  
وی افزود: اســتیضاح وزیر صنعت ۳۴ امضا داشــت و تعداد امضاها به 
زیر ۱۰ امضا کاهش یافت لذا این اســتیضاح از حد نصاب افتاد و در صحن 

علنی مجلس اعلام وصول نمی شود.

نماینده مجلس شورای اسلامی:

باید روشن شود که در سازمان تامین 
اجتماعی چه می گذرد؟!

۱۰ توصیه رییس مرکز پژوهش های 
مجلس در آستانه تدوین برنامه 

هفتم توسعه

نایب رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس:

امضاهای استیضاح وزیر صنعت، معدن 
و تجارت از نصاب قانونی افتاد

سرویس سیاســی- طــراح طرح اصلاح 
قانون انتخابات مجلس شورای اسلامی جزئیات 
گزینه های پیش رو برای اصلاح قانون انتخابات 

مجلس را تشریح کرد.
جعفــر قــادری نماینده مردم شــیراز در 
مجلــس شــورای اســلامی درخصوص طرح 
اصــلاح انتخابات مجلس، گفــت: من ۴ طرح 
برای اصلاح نظام انتخاباتی مجلس، شــوراها و 
ریاســت جمهوری ارائه کردم که از این تعداد ۲ 
طرح مربوط به مجلس است. یکی از آن ها نظام 

انتخابات تناســبی حوزه های ۲ نماینده به بالاتر 
اســت و دیگری نظام انتخاباتی تناسبی استانی-

شهرستانی است.
وی ادامــه داد: ایــن طــرح دوم تقریبا در 
مجلس گذشته هم مطرح شد و آن هم طرح من 
بــود. در دوره مجلس دهم که بنده نماینده نبودم 
جلســات مختلفی در کمیسیون شوراها حضور 
پیدا کردم و آن طرح آماده شــد. اما سازوکار آن 
را دوســتان در مجلس دهم بــه نوعی بد تنظیم 
کردند، به ویژه در جلسه آخر که طرح ما را مثله 
کردند و این باعث شــد که مورد ایراد شــورای 

نگهبان قرار بگیرد.
قادری افزود: اما امســال مجددا این طرح 
را مطرح کردم که یک مســاله وجود داشت و آن 
اینکه آیــا این طرح اصلاح نظام انتخاباتی را در 
غالب رفع ایرادات شــورای نگهبان به مصوبات 
مجلس دهــم بگنجانیم یا به صورت مجزا و در 
قالب طرح اصلاح نظام انتخاباتی مجددا مطرح 
کنیم. در این زمینه جلساتی را با شورای نگهبان 
و بــا حضور همکاران در کمیســیون شــوراها 
داشــتیم، همینطور جلســاتی را با حضور آقای 

قالیباف داشتیم.
نماینده مردم شــیراز در مجلس شــورای 
اســلامی در رابطه بــا خروجــی و نتیجه این 

جلسات مشــترک عنوان کرد: تقریبا جمع بندی 
این است که نظام انتخاباتی فعلی که نظام اکثریتی 
اســت یک نظام قابل قبول و قابل دفاعی نیست. 
بنابراین باید به ســمت اســتانی شدن انتخابات 
برویــم و هم اینکه باید بپذیریم نظام اســتانی-
اکثریتــی به مراتب ضــررش از نظام اکثریتی-
شهرســتانی چندحوزه ای بیشتر است، در نتیجه 
هیچ گاه شــورای نگهبان حاضر به پذیرش نظام 
اکثریتی اســتانی نمی شــود که البته این دیدگاه 
منطقی هم اســت چون ممکن اســت به یکباره 
در یک اســتان تمامی نمایندگان از یک جریان 
مذهبی، یک طیف سیاســی یا یک جریان قومی 
 انتخاب شــوند و جریان مقابــل امکان رقابت 

نداشته باشد.
وی افــزود: بنابراین نظام اکثریتی اســتانی 
به هیچ وجه قابل قبول نیســت و کســی مدافع 
آن نیســت، ما در مجلس هفتم و هشتم هم این 
بحث را دنبال کردیم اما مشاهده شد که ایرادات 
جــدی دارد و از آن عبور کردیم. لذا ما یا باید به 
سمت نظام تناسبی استانی-شهرستانی برویم یا 
اینکه همین حوزه های انتخابیه را در همین حد 
فعلی نگه داریم یعنی از قید استانی شدن صرف 
نظر کنیم و همین نظام شهرســتانی باشد اما نظام 

اکثریتی را تبدیل به نظام تناسبی کنیم.

سرویس سیاســی- هیأت دولت با توجه به 
گستردگی مأموریت ها و افزایش حجم فعالیت های 
وزارت صمــت، مجزا بودن متولیــان حمایت از 
تولیدکننــده و مصرف کننده و جدایی بخش تولید 
از بخش بازرگانی و لزوم تقویت ابزارهای نظارتی 
دولت بر بازار، افزایش تجارت خارجی و وحدت 
در سیاست گذاری امور بازرگانی با تشکیل وزارت 

بازرگانی موافقت کرد.
هیــأت وزیران در جلســه خود به ریاســت 
»محمــد مخبر« معــاون اول رئیــس جمهور، با 
 طــرح »تشــکیل وزارت بازرگانــی« موافقــت 

کرد.
گســترش حــوزه عمــل و افزایــش حجم 
فعالیت هــای وزارت صنعت، معــدن و تجارت، 
لزوم مجزا شــدن متولیان حمایت از تولیدکننده و 
مصرف کننده به عنوان دو تخصص متفاوت، مجزا 
بودن بخش تولید از بخش بازرگانی در تمام دنیا و 

فقدان متولی در بخش بازرگانی و تجارت کشور، 
تقویــت و تجمیع ابزارهای نظارتی دولت بر بازار، 
افزایش تجارت خارجی، سیاســتگذاری واحد در 
امور بازرگانی و نیز نبود بار مالی جدید برای اجرای 
ایــن طرح را می توان از اهم دلایل موافقت دولت 

با آن برشمرد.
وزارت بازرگانــی از جملــه وزارتخانه های 
دولت جمهوری اســلامی ایران و مســئول تنظیم 
قوانیــن و سیاســت ها در جهت توســعه و بهبود 
امکانات بازرگانی کشــور بود که در ۱۲ تیر ۱۳۹۰ 
با وزارت صنایع و معادن ادغام شــد که حاصل آن 

تشکیل وزارت صنعت، معدن و تجارت بود.
احیای ایــن وزارتخانه بارهــا در مجلس و 
دولت مورد بحث و بررســی قرار گرفت و مجلس 
در ســوم مهــر ۱۳۹۸ با آن موافقت کــرد و روز 
یکشنبه  ۵ تیر ۱۴۰۱  نیز در قالب »طرح« در دستور 
کار هیأت وزیران قرار گرفت و ســازمان برنامه و 

بودجه و معاونت امور مجلس ریاســت جمهوری 
با مصوبه اعضای کابینه، به عنوان نمایندگان دولت 
 مأمور پیگیری موضوع در مجلس شورای اسلامی 

شدند.
وزارت بازرگانــی تا پیش از ادغام در وزارت 
صنایع و معادن ۹ وزیر به خود دید و ۱۷ معاونت، 
مؤسســه و شــرکت دولتی نیــز زیرمجموعه این 
وزارتخانه قرار داشــتند کــه از جمله آنها می توان 
به شرکت کشــتیرانی جمهوری اســلامی ایران، 
شرکت سهامی فرش ایران، شرکت مادرتخصصی 
بازرگانی دولتی ایران، شرکت سهامی نمایشگاه های 
بین المللی، ســازمان حمایت از مصرف کنندگان و 
تولیدکنندگان، ســازمان توســعه تجارت ایران، 
صنــدوق ضمانت صــادرات ایــران، مرکز ملی 
شماره گذاری کالا، مرکز بازرسی کالاهای تجاری 
و رایزنان تجاری جمهوری اســلامی ایران  اشاره 

کرد.
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